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Protokół Nr XIII/2020 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego w 

Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 26 czerwca 2020 roku 

 

 

1. OTWARCIE. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski otworzył obrady XIII sesji 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego, powitał Panie i Panów Radnych, powitał Panią Starostę 

wraz z członkami Zarządu Powiatu i pracownikami Starostwa oraz przybyłych gości to jest  

Pana Marcina Strycha - Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych oraz Pana Mariusza 

Trojanowskiego - Prezesa Powiatowego Szpitala Spółka z o.o. w Aleksandrowie wraz  

z Główną Księgową. Poinformował, że sesję będzie protokołowała Pani Joanna Kleparska.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego rozpoczął XIII sesję o godzinie 1000. 

 

 

2.  STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum). 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu  

2 – stwierdzenie prawomocności obrad informując, że ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 15 radnych. 

W obradach nie uczestniczyła Radna Pani Mariola Banaszkiewicz oraz Radny Pan Dariusz 

Wochna. Przewodniczący stwierdził więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum,  

co oznacza, że Rada Powiatu może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych 

porządkiem obrad, ponieważ jej obrady są prawomocne.  

 

 

3. PORZĄDEK OBRAD SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu 3 – 

porządek obrad sesji. Poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym wraz  

z zawiadomieniem o sesji. Problematyka podana w porządku obrad sesji znajduje 

umocowanie i uzasadnienie w projektach uchwał przesłanych Radnym w materiałach przy 

zawiadomieniu o sesji. Przewodniczący spytał czy są wnioski o zmianę porządku obrad XIII 

sesji. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poprosiła o zdjęcie z porządku obrad 

punku 8 w związku z negatywnym zaopiniowaniem projektu uchwały dotyczącej wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położnej w Aleksandrowie Kujawskim 

przy ulicy Kościelnej oznaczonej w ewidencji nr 14/31 mapa 18 o powierzchni 1,0134 ha, 

stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego na okres 10 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Projekt uchwały 

wywołał duże emocje wśród członków Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej 

dlatego też zapadła decyzja o zaproszeniu na kolejne posiedzenie Komisji Inwestora celem 

przedstawienia Radnym jego wizji zagospodarowania terenu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek Starosty o zmianę porządku obrad poprzez zdjęcie pkt 8 w brzmieniu „Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej 

w Aleksandrowie Kujawskim przy ulicy Kościelnej oznaczonej w ewidencji nr 14/31 mapa 18  
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o powierzchni 1,0134 ha, stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego na okres 10 lat 

oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy”.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. Następnie spytał czy są inne 

wnioski o zmianę porządku obrad. W związku z brakiem innych wniosków o zmianę 

porządku obrad Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek XIII sesji Rady Powiatu po 

zmianie wprowadzonej wcześniejszym głosowaniem.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie przyjęła porządek obrad XIII sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

 

 

4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XII  SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

4 – przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu i powiedział, że zgodnie z § 17 pkt 1 Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego porządek sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad  

poprzedniej sesji, § 25 ust 1 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego stanowi, iż radni mogą nie 

później niż na dwa dni przed terminem następnej sesji rady zgłaszać na piśmie poprawki  

i uzupełnienia do protokołu. Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły żadne poprawki 

ani uzupełnienia do protokołu z XII sesji i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XII sesji 

oraz o  jego przyjęcie bez czytania. Nikt z radnych nie wniósł żadnych wniosków oraz 

sprzeciwów w związku z tym Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XII sesji Rady Powiatu oraz o jego przyjęcie bez czytania.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

przyjęła protokół z XII sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego w związku z czym można 

przystąpić do procedowania kolejnego punktu. 
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5. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY XII a XIII SESJĄ. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 5 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między XII a XIII 

sesją i poprosił Panią Starostę o zabranie głosu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 12 

pkt 4 ustawy o samorządzie powiatowym, do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy 

rozpatrywanie  sprawozdań z działalności Zarządu Powiatu oraz na podstawie § 17 pkt  

3 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego, porządek obrad Rady Powiatu zawiera punkt 

„sprawozdanie przewodniczącego zarządu z działalności zarządu w okresie międzysesyjnym” 

W związku z powyższym przedłożyła sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

między XII a XIII sesją Rady Powiatu wraz z uzupełnieniem z dnia 23 czerwca 2020 roku i 

rozpoczęła od przybliżenia sytuacji związanej z epidemią COVI-19. Na stronie internetowej 

www.aleksnadrow.pl każdego dnia publikowane są raporty dotyczące liczby zachorowań, 

liczby osób przebywających w kwarantannie domowej oraz liczby osób znajdujących się w 

kwarantannie zbiorowej. Na dzień 26 czerwca 2020 roku w Powiecie Aleksandrowskim nie 

ma żadnego nowego przypadku zachorowań na COViD-19, nikt te nie przebywa w 

kwarantannie zbiorowej w Nieszawie. Starosta powiedziała, że mimo tak dobrych wyników 

powiatu to zagrożenie na terenie Polski istnieje nadal i należy zachować ostrożność oraz 

stosować środki ochrony osobistej. Ponadto Pani Starosta poinformowała, że w dniu 25 

czerwca 2020 roku na ręce Pana Adama Potaczek Wicestarosty Aleksandrowskiego Pani 

Poseł Joanna Borowiak złożyła symboliczny czek opiewający na kwotę 1 472 626zł. 

Fundusze te mają zostać przeznaczone na wkład własny przy takich inwestycjach jak remonty 

szkół i przedszkoli, inwestycje w wodociągi i kanalizację oraz budowę dróg i infrastrukturę. 

Inną, niestety nieprzyjemną sytuacją, która przydarzyła się w ostatnim czasie była ulewa, 

która nawiedziła Powiat Aleksandrowski. W jej konsekwencji poniesione zostały ogromne 

strat, gównie ucierpiały drogi powiatowe. Zalany został plac budowy na drodze Straszewo - 

Koneck. Doszło do zalania piwnic w Domu Dziecka oraz w Powiatowym Szpitalu Spółka z 

o.o. gdzie w tym momencie trwa szacowanie strat.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna dokonała kontroli działalności Zarządu Powiatu za okres między XII a XIII sesją 

Rady Powiatu i nie wniosła żadnych uwag ani zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Pan Radny Jerzy Draheim spytał czy obiekty. Które ucierpiały podczas czerwcowych ulew 

były ubezpieczone.   

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że tak i powiat stara się 

o zwrot poniesionych szkód z ubezpieczeń.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos  w procedowanym punkcie. W związku z brakiem chętnych do dalszej 

dyskusji zamknął dyskusję oraz stwierdził, że Rada Powiatu rozpatrzyła przedstawione przez 

Starostę sprawozdaniem z prac Zarządu Powiatu za okres między XII a XIII sesją wraz  

z uzupełnieniem z dnia 23 czerwca 2020 roku.  
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6. ROZPATRZENIE INFORMACJI Z DZIAŁALNOŚCI POWIATOWEGO 

SZPITALA W ALEKSANDROWIE KUAJWSKIM SPÓŁKA Z O.O. ZA ROK 2019.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 6 – rozpatrzenie informacji z działalności Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. za rok 2019. Na podstawie uchwały  

Nr IX/144/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie 

ustalenia planu pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego, która stanowi, iż w II kwartale 2020 

roku Rada Powiatu rozpatruje informację z działalności Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. za rok 2019, Pan Prezes Powiatowego Szpitala 

sporządził informację i przedstawił ją Radzie Powiatu.  Przewodniczący poinformował,  

że Radni otrzymali tę informację wraz z materiałami sesyjnymi i poprosił o wyrażenie opinii 

Komisji Polityki Społecznej jej przewodniczącą Panią Agatę Ceglewską.   

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska powiedziała,  

że Komisja zapoznała się z informacją z działalności Powiatowego Szpitala Spółka z o.o.  

w Aleksandrowie Kujawskim za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch powiedział, że 

Komisja zapoznała się z informacją z działalności Powiatowego Szpitala Spółka z o.o.  

w Aleksandrowie Kujawskim za rok 2019.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i spytał kto 

z Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że informacje z działalności Szpitala są na bieżąco 

przekazywane na Komisjach Rady dlatego, że Pan Prezes często w nich uczestniczy, jednakże 

nie napawają one optymizmem. Można podzielić je na dwie kategorie a mianowicie są  

to inwestycje związane z rozwojem szpitala, które napawają nadzieją oraz mniej przyjemna 

kwestia dotycząca braku środków finansowych na bieżące funkcjonalnie Szpitala. Zaległości 

z miesiąca na miesiąc są coraz wyższe i istnieją obawy że dojdzie do sytuacji w której 

będziemy mieć w Aleksandrowie mała Klinikę, która nie będzie mogła w żadne sposób 

funkcjonować, ponieważ nie będzie funduszy na jej funkcjonowanie. W związku  

z powyższym Pani Radna poprosiła by w niedalekiej przyszłości, przed uchwaleniem budżetu 

na rok 2021 zwołać sesję Rady Powiatu poświęconą tylko tematowi Szpitala. Pani Radna 

powiedziała, że z pewnością Pan Prezes ma koncepcje, które pomogą w rozwiązaniu 

problemu finansowego Szpitala i oczekuje by zostały one przedstawione Radnym  

z wyprzedzeniem, by mieli czas na ich przeanalizowanie. Szpital to instytucja ważna dla 

Powiatu, dlatego potrzebny jest czas by decyzje Radnych były rozważne, ponieważ tego 

oczekują mieszkańcy. Należy skończyć z przyjmowaniem informacji, które jak widać nie są 

optymistyczne, nie pojawia się przy tym żadna informacja dająca nadzieję na rozwiązanie 

kłopotów finansowych Szpitala. Pani Radna zaproponowała aby Pan Przewodniczący 

zorganizował specjalną sesję poświęcona wyłącznie tematowi Powiatowego Szpitala w 

Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour powiedział, że popiera każdą propozycję Pana Prezesa  

w inwestycję rozwoju Szpitala. Warto popierać każdą inwestycję, której przyświeca dobry cel. 

Szpital nie jest narzędziem do zarabiania pieniędzy lecz ma służyć do ratowania życia  

a pieniądze przyjdą z czasem. Kluczową inwestycją jest utworzenie Oddziału Intensywnej 
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Terapii, ponieważ w chwili obecnej Szpital nie posiada umowy z Narodowym Funduszem 

Zdrowia w zakresie świadczenia usługi leczenia pacjentów na Oddziale Intensywnej Terapii. 

Koszty leczenia jednego pacjenta są wysokie a w całości pokrywa je Szpital. W skali roku są 

to ogromne kwoty, dlatego należy zainwestować w ten oddział nawet kosztem likwidacji 

innego oddziału, która nie przyniesie wielkiej szkody dla pacjentów. Zaledwie 20 km stąd 

znajdują się oddziały, z lepszym wyposażeniem z doświadczonymi lekarzami oraz pełną 

obstawą lekarską. Każda inwestycja w Szpital ma zmniejszyć straty a przynieść zyski dlatego 

Pan Radny popiera utworzenie takich oddziałów jak SOR, OIOM oraz innych, które dają 

większe zyski a rozwój oddziału chirurgii mógłby skutkować zyskami, za które można by 

utrzymać pół szpitala.   

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że została źle odebrana i  nie jest przeciwna żadnym 

inwestycjom, ponieważ musimy iść do przodu by sprostać obecnym standardom. Mimo tego 

należy zastanowić się skąd czerpać fundusze na bieżące funkcjonowanie szpitala. Pai Radna 

jest przekonana ze Pan Prezes posiada w rękawie przysłowiowego asa i z pewnością 

niebawem przedstawi go Radnym.  

 

Radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska powiedziała, że zapoznała się z informacją 

dotyczącą funkcjonowania Szpitala i podziękowała za realizowane inwestycje. 

Doinwestowane oddziały działają bardzo dobrze, jednak jest coś co bardzo niepokoi Radnych 

a mianowicie jest to prawie 2 000 000zł strata. W związku z powyższym powinien być 

przygotowany program naprawczy. Pani Radna spytała Panią Starostę oraz Pana Prezesa  

Szpitala kiedy zostanie on przygotowany.   

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że pytania Radnych dotyczące Szpitala nie 

wynikają z ich złośliwości lecz z troski, ponieważ zdrowie mieszkańców jest najcenniejsze. 

Artykuły, które ukazują się w Brodnicy, Golubiu Dobrzyniu to „sygnały z latarni morskiej, 

płyniemy lecz nie wiadomo kiedy utkniemy na mieliźnie”.  Należy odbierać sugestie innych  

i wyciągać własne wnioski. Mamy też własne metody i mechanizmy rozwoju. Dlatego 

wszelkie pytania o sytuację finansową Szpitala wynikają z dbałości o jego utrzymanie, gdyż 

jest to priorytet. Pan Radny popiera pomysł Pani Radnej Renaty Golec dotyczący poświęcenia 

jednej sesji tylko tematyce Szpitala.  

 

Radny Pani Maciej Włoch powiedział, że przysłuchuje się tej dyskusji i zgadza się  

z przedmówcami w kwestii zwołania sesji dotyczącej Powiatowego Szpitala Spółka z o.o. 

Poinformował również, że wraz z członkami Komisji Finansowo – Budżetowej podjął 

decyzję o zapraszaniu Pana Prezesa na każde posiedzenie Komisji. Pan Radny popiera, też 

każdą inwestycję czynioną na terenie Szpitala, jednak problem ten nie dotyczy tylko naszego 

szpitala, jest to problem ogólnopolski. W lipcu Szpital czekają kolejne podwyżki płac co 

będzie miało niekorzystny wpływ na sytuację finansową. Przed dokonaniem jakiejkolwiek 

oceny należy dostrzec aspekty, które wpływają na taką sytuację jaką obecnie mamy.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour powiedział,  że  zgadza się z Panią Magdaleną Kiciak – 

Kucharską oraz Panem Maciejem Włochem. Sytuacja w jakiej znajdują się szpitale 

powiatowe jest bardzo skomplikowana. Jeśli Szpitale nie dostaną większych pieniędzy  

z Narodowego Funduszu Zdrowia na pokrycie kosztów leczenia pacjentów czy też refundacji 

leków, które obecnie kupowane są bez refundacji to w ciągu roku każdy z nich może 

zbankrutować. Inflacja, większe opłaty za energie, wodę, leki to wszystko z roku na rok jest 

coraz droższe i niewspółmierne ze środkami finansowymi jakie otrzymują szpitale powiatowe 

z NFZ. 
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Radna Pani Renata Golec powiedziała, że na obecną sytuację nie mają wpływu ani Radni, 

ani Prezes Szpitala czy Zarząd Powiatu, ponieważ jest to problem ogólnopolski. Jednakże nie 

możemy oczekiwać na cud, ponieważ problem ten przewija się od wielu miesięcy i nic w tym 

zakresie się nie zmienia na lepsze. To Radni odpowiadają przez mieszkańcami a mieszkańcy 

oczekują zmian. Należy zastanowić się jak długo Powiat będzie stać by wspierać finansowo 

Szpital. Pani Radna ponowiła prośbę o zwołanie Sesji Rady Powiatu poświęconej wyłącznie 

tematowi Szpitala przed planowaniem budżetu na rok kolejny.  

 

Radna Pani Agata Ceglewska powiedziała, że szczegółowo omówione zostało sprawozdanie 

z działalności Szpitala Powiatowego w Aleksandrowie Kujawskim i uważa, ze wszystkie 

inwestycje są bardzo istotne i na miarę XXI wieku. Należy również pogratulować Panu 

Prezesowi uzyskania ponad 4 000 000 zł na zakup sprzętu do Szpitala. Tak jak powiedział Pan 

Mansour, każda inwestycja przyniesie z czasem korzyść finansową dlatego są one konieczne. 

Nie ma konieczności wprowadzania programów naprawczych ponieważ nic się w Szpitalu nie 

popsuło. Należy wprowadzić programy biznesowe, które dadzą możliwość zastanowienia się 

skąd  pozyskać środki finansowe na utrzymanie Szpitala, ponieważ zdrowie zawsze było i jest 

na pierwszym miejscu. 

 

Radna Pani Edyta Stefaniak – Mansour zgadza się z propozycją poświęcenia jednej sesji 

tematyce Szpitala, ponieważ jest to sprawa wielowątkowa i bardzo skomplikowana. Pan 

Prezes działa bardzo dobrze ale rosną koszty pracy, które nie są współmierne z wyceną Pana 

Prezesa jednak wiadomo, że Szpital bez lekarzy nie będzie funkcjonował.  

 

Radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska ad vocem wypowiedzi koleżanki Radnej Pani 

Agaty Ceglewskiej odnośnie programu naprawczego powiedziała, że nie jest to jej wymysłem 

lecz reguluje to ustawa i należy zaczerpnąć opinii Pani Mecenas w tej kwestii. Z tego co się 

orientuje to taki program powinien być już przygotowany a opóźnienia w jego przygotowaniu 

być może wynikają z sytuacji związanej z COVI-19.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim powiedział, że zgodnie z tym co powiedział kolega Maciej 

Włoch Radni na każdej Komisji Finansowo – Budżetowej radni pochylają się nad 

problematyką Szpitala. Aktualne zaległości tak jak powiedział Pan Doktor to efekt 

nieadekwatnych wycen za usługi na przestrzeni ostatnich lat, kolejno sprawy związane z 

wynagrodzeniem i nikt nie odważy się powiedzieć że jest to efekt złego zarzadzania przez 

Pana Prezesa Szpitalem. Jednak „ nie da się zjeść ciastka i mieć ciastka”, ponieważ jak się 

okazuje w ubiegłym roku na komisjach rady powiatu przez sesją absolutoryjną Szpital „stał 

sztywno jak drut”. Po roku czasu okazuje się że straty są duże. Co się okaże za rok lub dwa? 

Do budżetu Powiatu nie będzie wpływało  więcej pieniędzy a Pan Radny uważa że  będzie ich 

coraz mniej. Po zwiększeniu płac w lipcu te wydatki wzrosną jeszcze bardziej i może się 

okazać, podczas tworzenia budżetu na kolejny rok, że w projekcie będzie tylko jeden punk – 

Szpital, ponieważ zabraknie środków na inne inwestycje. Trzeba zastanowić się co zrobić by 

znaleźć środki na jego utrzymanie. Wszyscy zgadzają się w kwestii nowych inwestycji w 

Szpitalu, jednakże weźmy pod uwagę że nasi wyborcy oczekują również nowych dróg oraz 

dofinansowania szkół. Fakt, że tak dużo czasu zostało poświęcone na omówienie 

przedmiotowego raportu świadczy o tym, że jest potrzeba zorganizowania spotkania na 

którym w luźniejszej formie można będzie przedyskutować jak rozwiązać kłopoty Szpitala. 

Nikt nie będzie oskarżał Pani Starosty czy Pana Prezesa o niegospodarność. Można 

powiedzieć jedynie że Pani Starosta nie do końca trzyma rękę na pulsie. Zdaniem Pana 

Radnego od poprzedniego roku powinny być tworzone plany naprawcze bądź jakie 
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perspektywy wskazujące co nas czeka. Potrzeby jest dialog a dziś powinniśmy przyjąć ten 

raport, ponieważ do niczego ta dyskusja nie prowadzi.  

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że zgadza się  

z przedmówcą. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska ad vocem wypowiedzi Pana Jerzego 

Draheima powiedziała, że nie zgadza się na publiczne prezentowanie półprawd i oraz rzeczy 

które ją oskarżają. Państwo Radni od początku 2019 roku w ramach Komisji Finansowo – 

Budżetowej mają stały kontakt z Panem Prezesem, jak również Zarząd Powiatu ma stały 

kontakt w ramach Rady Nadzorczej. Pan Prezes nigdy nie ukrywał bieżącej sytuacji Szpitala  

i nigdy nie mówił Radnym, że Szpital stoi jak Pan Radny powiedział „sztywno”. Co miesiąc 

Państwo Radni informowani są o stratach jakie generuje Szpital i o potencjalnych 

zagrożeniach. Nieprawdą jest, że Radni dowiedzieli się o problemie dopiero podczas sesji 

Rady Powiatu. Pani Starosta powiedziała, że podczas ostatniej Rady Nadzorczej poproszono 

pana Prezesa o  przygotowanie potencjalnych możliwości jaki można wybrać by Szpital 

odnotowywał mniejsze straty. Dotyczą one zarówno inwestycji jak i ograniczenia 

funkcjonowania pewnych oddziałów.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim ad vocem wypowiedzi Pani Starosty powiedział, że ma wrażenie 

że uczestniczyli w innych komisjach i dodał, że jego wypowiedź dotyczyła funkcjonowania 

Szpitala na początku kadencji nowej Rady Powiatu. Pan Prezes mówił wtedy, że na dzień 

dzisiejszy w porównaniu z innymi szpitalami sytuacja aleksandrowskiego Szpitala jest bardzo 

dobra, natomiast nie wiadomo co będzie w przyszłości. Od pewnego czasu te wiadomości są 

coraz mniej optymistyczne. Nikt z radnych nie sugeruje, że Prezes Szpital źle nim zarządza. 

Nie chciałby też tego oceniać, ponieważ się  na tym nie zna, jednak matematyka mówi sama 

za siebie. Należy zastanowić się co zrobić dalej ze Szpitalem. Na Staroście spoczywa 

obowiązek podjęcia tych ciężkich decyzji. Szpital jest bardzo ważnym elementem  

w Powiecie, szczególnie w dobie obecnej epidemii ale mamy również inne placówki, które 

oczekują wsparcia ze Strony Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski ad vocem dyskusji pomiędzy Panią 

Starostą a Panem Radnym Draheimem przypomniał, że Radni mają dostęp do wszystkich 

dokumentów, mogą wejść do jednostek organizacyjnych Starostwa, mają pełne prawo do  

korzystania ze swoich uprawnień i jeśli czegoś nie wiedzą to tylko dlatego, że ta wiedza  

w danym momencie nie była im potrzebna.  

 

Radny Pan Andrzej Łozicki powiedział, że przysłuchuje się tej dyskusji i widzi wyraz troski 

Radnych o przyszłość Szpitala. Zorganizowanie oddzielnego spotkania poświęconego 

tematyce Szpitala to bardzo dobry pomysł. Pan Radny przyznał, że nie ma odpowiedniej 

wiedzy, żeby w tym momencie zabierać głos w dyskusji jak również wielu innych radnych nie 

ma takiej wiedzy. Przywołana sesja pozwoliłaby na lepsze zrozumienie tematu.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour powiedział, że mimo odnotowanej straty Szpital w chwili 

obecnej po wszystkich inwestycjach jest wart o wiele więcej. Szpital jest dobrze wyposażony, 

posiada dobry personel medyczny a to jest największy kapitał. Inwestycje te pozwolą na 

wynegocjowanie lepszych warunków z Narodowym Funduszem Zdrowia co przyczyni się do 

zmniejszenia aktualnej straty.  

 

Radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska powiedziała, że uzupełniła swoją niewiedzę  
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i jeśli chodzi o program naprawczy to reguluje go  Ustawa o działalności leczniczej art. 59 

ust.4.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że na Radzie Nadzorczej 

w miesiącu maju poproszono Pana Prezesa o przygotowanie założeń planu naprawczego  

i przedstawienie możliwości, ponieważ jak Pan Radny Jerzy Draheim zauważył to nie 

Starosta decyduje o  drodze planu naprawczego Szpitala tylko wszyscy Radni Powiatu 

Aleksandrowskiego. Starosta przygotowuje rozwiązania a Państwo Radni decydują o ich 

wprowadzeniu. Pan Prezes po Radzie Nadzorczej pojawił się na obradach Zarządu Powiatu   

i przedstawił swoje wnioski. Zarząd Powiatu poprosił Pana Prezesa o przygotowanie planu 

naprawczego. Oczekuje na niego zarówno Zarząd Powiatu jak i Radni.  

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że dyskusja ta zamienia się 

w słowotok. Cały czas jest mowa o tym samym nic więcej nie wnosząc.  

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że gdyby dyskusję zaczęto od tego, że Pani Starosta 

poinformowała o zobligowaniu Pana Dyrektora do przygotowania katalogu działań 

naprawczych to dyskusja byłaby krótka. Informacja o tym pojawiła się na końcu długiej 

dyskusji.  

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski poprosił Pana Prezesa Szpitala  

o syntetyczną wypowiedź.   

 

Prezes Powiatowego Szpitala Spółka z o.o. w Aleksandrowie Kujawskim Pan Mariusz 

Trojanowski podziękował za możliwość uczestniczenia w sesji i dodał, że ustawa 

rozstrzygająca kwestie programu naprawczego nie dotyczy spółek prawa handlowego  

a Szpital taką spółką jest, lecz Zakładów Opieki Zdrowotnej. Ustawa ta została zanegowana 

przez Trybunał Konstytucyjny dlatego, że program naprawczy był jakby formą przymusu 

właścicieli a w szczególności Samorządów do pokrywania strat przynoszących przez Szpital. 

Trybunał Konstytucyjny wypowiedział się jasno w wyroku, że jest to niedopuszczalna 

sytuacja i to skarb Państwa poprzez NFZ powinien ponosić odpowiedzialność za wszystkie 

straty. Ma to zacząć obowiązywać w ciągu 18 miesięcy od wejścia w życie wyroku. Od 2011 

roku w Szpitalu wprowadzany był program naprawczy co przyniosło ewidentnie dobry 

skutek. Każdy rok poza ubiegłym dawał pozytywną prognozę finansową. Program naprawczy 

w danej jednostce można wprowadzać jeśli coś rzeczywiście działa źle. W Powiatowym 

Szpitalu w Aleksandrowie Kujawskim nie ma problemów organizacyjnych. Wszelkie kłopoty 

finansowe wynikają z braku realnej wyceny usług medycznych, które nie jest wyceniane 

adekwatne do wzrostu ich kosztów. Koszty natomiast są narzucane przez stosowne władze  

w zakresie wynagrodzeń pracowników, norm pracowniczych i również ceny naszych 

produktów na co nie mamy wpływu.  Szpital nadal „stoi sztywno”, nie ma zadłużeń, nie ma 

zaległości wymagalnych, wszystkie podatki płacone są na bieżąco i na bieżąco spłacane są 

wszystkie zobowiązania. Jest to bardzo dobry wynik, ponieważ 70 szpitali w Polsce zalega z 

wypłacaniem wynagrodzeń i innych zobowiązań od kilku miesięcy. Nie każdy  

z oglądających obrady sesji wie, że starta finansowa to nie jest rzeczywista strata w pieniądzu. 

Odnotowana strata za rok ubiegły wyniosła niespełna 2 000 000 zł przy amortyzacji w kwocie 

2 600 000zł jest to więc strata typowo „papierowa”. Związek Powiatów Polskich na czele  

z Panem Prezesem Chłopką oraz Panem Malinowskim Prezesem Stowarzyszenia Polskich 

Szpitali Powiatowych prowadzą rozmowy z Ministrem  Zdrowia na temat wyceny świadczeń. 

W dniu 25 czerwca Pan Prezes Szpitala otrzymał wiadomość o wznowieniu rozmów w tej 

sprawie. Kolejną dobrą wiadomością jest pozyskanie 4 000 000zł z Urzędu 
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Marszałkowskiego na zakup sprzętu medycznego. Szpital nie poniósł żadnych kosztów 

zakupu, ponieważ 15% kosztu sprzętu, które miało być wkładem własnym Szpitala zostało 

pokryte z budżetu Państwa. W związku ze zbliżającymi się wyborami Prezydenckimi problem 

Szpitali Powiatowych został zauważony przez wszystkich kandydatów, co daje nadzieję na 

zmiany. Pan Mariusz Trojanowski powiedział, że Chirurgia oraz Interna  w Aleksandrowie 

Kujawskim są oceniane  przez Prezesa NFZ jako jedne z najlepszych w Polsce wśród Szpitali 

Powiatowych. Podkreślił również, że Szpital nie jest jednostką służącą przynoszeniu 

dochodów lecz służy ratowaniu ludzi. Niemniej jednak wszystkim zależy by ten wynik 

finansowy był lepszy i jak powiedziała Pani Radna Renata Golec „asy w rękawie są”. Prezes 

powiedział także, że wspólnie z poprzednia oraz obecna Radą Powiatu dokonano wielu 

ważnych inwestycji na terenie Szpitala. Z dużą aprobatą Wojewody Kujawsko – Pomorskiego 

oraz Marszałka Województwa Kujawsko–Pomorskiego spotykała się perspektywa 

uruchomienia kontraktu dla oddziału intensywnej terapii, rozwój oddziału Psychiatrii  

i ZOLu. Jeśli uda się wprowadzić te wszystkie założenia to Szpital będzie miał jeszcze 

stabilniejszą sytuację ekonomiczną. Bardzo ważnym faktem jest to, że Szpital nie boryka się  

z problemami kadrowymi jak to bywa w innych placówkach.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że należy podjąć interwencje w kwestii 

wycen za usługi, ponieważ „nie może być tak, że operacja wycięcia wyrostka jest tańsza niż 

paznokcie u kosmetyczki”. 

 

Prezes Powiatowego Szpitala Spółka z o.o. w Aleksandrowie Kujawskim Pan Mariusz 

Trojanowski powiedział, że jak zauważył Pan Radny głównym problemem  

z jakim boryka się Szpital jest brak wzrostu wyceny za  świadczone usługi. Rosną wszelkie 

koszty w związku z wytworzeniem usługi natomiast nie rośnie jego cena. Pan Prezes 

porównał to zjawisko do sprzedawania chleba po 0,50gr gdzie na całym świecie wszyscy 

sprzedają go po 20zł.  Natomiast jeśli chodzi o stratę finansową to nie oznacza ona że Szpital 

posiada zobowiązania pieniężne, jest to wymiar czysto księgowy i wyliczany na podstawie 

ustawy o rachunkowości. Biegli rewidenci dokonali oceny wszystkich dokumentów i bez 

uwag przyjęli sprawozdanie finansowe Szpitala z dobrym prognostykiem i przyjęciem, że 

księgowość wykonana była prawidłowo.  

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski nawiązał do swojej wypowiedzi  

z grudnia 2019 roku, i liczy, że Rząd Polski wykona wyrok Trybunału Konstytucyjnego, który 

jasno mówi, że Samorządów Powiatowych nie można obarczać  długami szpitali i leży to  

w kwestii organów Państwa. Jak wspomniał Pan Prezes, Rząd ma czas do maja bądź czerwca 

przyszłego roku i liczy, że to się wydarzy i Rząd wykona ten wyrok.  

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Adam Potaczek spytał czy Pan Przewodniczący posiada 

informacje na temat niewykonania przez Rząd Polski jakiegokolwiek wyroku Trybunału 

Konstytucyjnego. 

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że bez względu na 

sytuację, jako Obywatel tego Kraju ma prawo liczyć, że wyrok zostanie wykonany i ma 

prawo używać takiej merytoryki. Pan Przewodniczący w związku z brakiem chętnych do 

dalszej dyskusji zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Powiatu rozpatrzyła informacje  

z działalności Powiatowego Szpitala w Aleksandrowskie Kujawskim Spółka z o.o. za rok 

2019. 
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7. ROZPATRZENIE SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU DRÓG 

POWIATOWYCH W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z SIEDZIBĄ  

W ODOLIONIE ZA ROK 2019. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 7 – rozpatrzenie sprawozdania z działalności Zarządu Dróg Powiatowych  

w Aleksandrowie Kujawskim z siedzibą w Odolionie za rok 2019 i dodał, że na podstawie 

uchwały Nr IX/144/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku  

w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego, która stanowi, iż w II 

kwartale 2020 roku Rada Powiatu sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w 

Aleksandrowie Kujawskim za rok 2019, Pan Dyrektor przygotował sprawozdanie przedstawił 

je Radzie Powiatu.  Państwo Radni otrzymali to sprawozdanie wraz z materiałami sesyjnymi. 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej Pana Sławomira Michalaka.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak powiedział, że Komisja pozytywnie rozpatrzyła sprawozdanie z działalności 

Zarządu Dróg powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim z siedzibą w Odolionie za rok 

2019.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i spytał kto 

z Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Radna Pani Renata Golec stwierdziła, że Pan Dyrektor solidnie przygotował informacje  

z którymi zapoznała się wnikliwie, jednak chciałaby powiedzieć, że większość sprzętu jakim 

dysponuje Zarząd Dróg Powiatowych jest wyeksploatowana  raz zakupiony nie może służyć 

przez wiele lat. Ciągle podwyższane są standardy utrzymania dróg, poboczy, ulic i rozumie 

Pana Dyrektora w tej bolączce. Za pośrednictwem Pana Przewodniczącego Pani Radna 

poprosiła Pana Dyrektora o przygotowanie katalogu potrzeb i wybranie tych najbardziej 

niezbędnych  przed planowaniem budżetu na rok kolejny. Być może uda się z roku na rok 

sukcesywnie doposażać Zarząd Dróg, ponieważ mieszkańcy Powiatu zauważają te potrzeby.  

 

Prezes Powiatowego Szpitala Spółka z o.o. wraz z Główną Księgową opuścili obrady XIII 

Sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Wiceprzewodnicząca Pani Ewelina Lewandowska powiedziała, że korzystając z okazji że 

na sali jest Dyrektor ZDP to jako Radna z Okręgu Nieszawa, Waganiec, Raciążek, chciałby 

złożyć podziękowania dla całego zespołu ZDP, który pomimo trudnej sytuacji związanej   

z brakiem odpowiedniego sprzętu oraz ograniczeń w zasobach ludzkich świetnie wywiązuje 

się ze swoich obowiązków. Pani Ewelina Lewandowska przyłączyła się do prośby Pani 

Radnej Renaty Golec, ponieważ dochodzi do sytuacji, w których pracownicy zaraz po wejściu 

na teren jakiejś gminy muszą  zaprzestać pracy z powodu awarii np. zamiatarki i na 

zakończenie prac trzeba czekać tygodniami.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski  powiedział, że sprawozdanie z działalności Zarządu 

Dróg Powiatowych czytał z dumą. Zdjęcia mówią same za siebie, jest duża poprawa  

w wyglądzie  poboczy,  wycięte zostały krzaki dzięki czemu drogi powiatowe wyglądają 

bardzo dobrze. Pana Radnego cieszy fakt, że wszystkie prośby Radnych są brane pod uwagę  

i realizowane. Na wniosek Pana Radnego Zarząd Dróg Powiatowych ustawił znaki STOP, 

lustro drogowe oraz dokonał wycinki tam gdzie było to niezbędne. Oddanych zostało dużo 

kilometrów dróg. Dzięki tym inwestycjom Powiat Aleksandrowski rozwija się ale ZDP  
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z pewnością oczekuje wsparcia Radnych w zapewnieniu nowego sprzętu. Niedawno do 

użytku oddana została droga Stara Wieś – Nieszawa, niestety po ulewnych deszczach  

w miejscowości Ośno doszło do uszkodzenia wjazdów na pola. Zdaniem Pana Radnego 

przyczyną tego zjawiska mogło być ich nieprawidłowe wykonanie. Pan Radny spytał czy 

naprawa tych wjazdów podlegać będzie gwarancji i dodał, że nasuwa się wniosek  

na przyszłość by wykonywać je solidniej używając np. kamienia polnego w celu ich 

wzmocnienia.  

 

Radny Pan Andrzej Łozicki ad vocem wypowiedzi Pani Radnej Renaty Golec powiedział, 

że w najbliższym czasie Komisja Rewizyjna dokona kontroli działalności ZDP i tam wszelkie 

uwagi Pan Dyrektora zostaną spisane i przedstawione Zarządowi Powiatu.   

 

Radny Pan Lotfi Mansour powiedział, że chwilę temu rozmawiano o konieczności 

inwestowania w Szpital i to samo dotyczy Zarządu Dróg Powiatowych.  Należy inwestować 

w dobry sprzęt by pracownicy mieli czym pracować. Wybudowanie 1 kilometra drogi to 

koszt ok 1 000 000 zł. Zdaniem Pana Radego jeśli zajdzie potrzeba zakupu jakiegoś sprzętu to 

można to zrobić kosztem tych  100 czy 200 metrów  drogi rocznie i przeznaczyć  

te pieniądze na modernizację ZDP.   

 

Radny Pan Maciej Włoch podziękował Panu Dyrektorowi za realizację wszystkich 

wniosków jakie złożył Pan Radny i dodał, że nie wydaje mu się wszystko takie kolorowe jak 

powiedział Pan Radny Konstanty Grzegórski. Pan Radny zastanawia się czy jego Gmina, 

Nieszawa i Raciążek leżą w Powiecie Aleksandrowskim. Zarośnięte pobocza, nieprzycięte 

lipy, pasy drogowe, trawy pozostawiają wiele do życzenia. Pan Radny podkreślił, że zdaje 

sobie sprawę iż jest to wynik niedofinansowania ZDP. W związku z tym na Komisji 

Finansowo - Budżetowej Pan Radny zaproponował rozwiązanie by do tych prostych prac 

zaangażować gminy na zasadzie porozumienia.  Dochodzi do absurdów w których kosiarka 

gminna jedzie 4 km po drodze gminnej po czym na odcinku 2 - 3 km podnosi kosiarkę na 

drodze powiatowej i znowu wykasza drogę gminną. Koszt przejazdu zestawu Zarządu Dróg 

Powiatowych na pewno przewyższa koszt, który ewentualnie, Powiat musiałby zapłacić 

gminie. Jednak pewne jest to, że ZDP trzeba doposażać cały czas. Pan Radny podziękował 

Dyrektorowi, który pomimo braków kadrowych stara się robić co może.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Ewelina Lewandowska jako członek Mienia 

Powiatu i Infrastruktury Technicznej powiedziała, że w roku 2019 Komisja dokonała 

wizytacji jednostki ZDP gdzie pochylono się tam nad bardzo ważnymi sprawami. Dokonano 

spisu najważniejszych potrzeb ZDP, wystarczy go tylko uaktualnić i doprecyzować.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski ad vocem wypowiedzi Pana Włocha powiedział, że drogi 

są jakie są ale w tym roku są wyjątkowo kolorowe. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że w ubiegłym tygodniu 

Pan Dyrektor złożył prośbę do Zarządu Powiatu o zwiększenie budżetu o 60 000zł w celu 

zakupienia wykaszarki teleskopowej do ZDP. Zarząd Powiatu przychylił się do tej prośby  

i w kolejnej uchwale zmieniającej budżet zostanie zawarta pozycja dotycząca przeznaczenia 

na ten cel kwoty w wysokości 60 000zł. Pani Starosta poprosiła Radnych o pozytywne 

zaopiniowanie tej zmiany.  

 

Radna Pani Agata Ceglewska powiedziała, że przychyla się do wszystkich wniosków, które 

mają na celu wsparcie Zarządu Dróg Powiatowych. Dodała, że Pan Dyrektor reaguje na 
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prośby Radnych i stara się z nich wywiązać w miarę możliwości.  Z pewnością zakup 

wykaszarki usprawni prace ZDP a drogi powiatowe będą piękniejsze, dlatego Pani Radna 

poprosiła o poparcie w kwestii zmiany w budżecie dotyczącej przekazania środków  

w wysokości 60 000zł ZDP na zakupu wykaszarki teleskopowej.  

 

Radny Pan Maciej Włoch powiedział, że musi pochwalić członków Komisji Finansowo – 

Budżetowej, ponieważ wniosek o zakup takiej wykaszarki padł właśnie na tej Komisji.  

 

Radny Pan Sławomir Michalak powiedział, że jako przewodniczący Komisji Mienia  

i Infrastruktury Technicznej chciałby podziękować Zarządowi Powiatu, Pani Staroście oraz 

wszystkim zaangażowanym za przychylność w kwestii zakupu wykaszarki teleskopowej. Pan 

Radny podziękował również Starostwu Powiatowemu za przekazanie Zarządowi Dróg 

Powiatowych samochodu Wolksvagen Transporter. Do tej pory ZDP posiadał 3 nowe 

samochody, pozostałe przekazywane były z innych jednostek. Były to samochody 

wyeksploatowane, stare niektóre nawet z lat 80/90, które generują bardzo dużo kosztów  

i więcej czasu spędzają w naprawach niż są użytkowane. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim Pan Marcin Strych 

powiedział, że chwali sobie współpracę z Radnymi. Wszelkie informacje od Radnych czy 

mieszkańców są na bieżąco sprawdzane. Z powodu kłopotów ze sprzętem nie zawsze udaje 

się to zrobić w terminie wyznaczonym przez ZDP. Zdążają się sytuacje w których 

bezpieczeństwo zostaje przedłożone nad estetykę. Nawierzchnie dróg wymagają remontów, 

konieczne jest łatanie dziur, ponieważ dochodzi do uszkodzeń samochodów, które w nie 

wpadają a w konsekwencji do wypłacania odszkodowań z tego tytułu. Dzięki życzliwości 

Zarządu Powiatu (użyczenie samochodu Wolksvagen Transporter) w dużej mierze poprawił 

się nadzór nad pracownikami służby liniowej, którzy w kilku ekipach pracują na terenie 

Powiatu. Do tej pory był tylko jeden samochód, którego używał zarówno brygadzista jak i 

Pan Dyrektor do celów służbowych. Pan Dyrektor podziękował Pani Staroście oraz członkom 

Zarządu Powiatu za przekazanie przedmiotowego pojazdu i zaapelował do Radnych o 

pochylenie się nad projektem zmiany do budżetu Powiatu, która zostanie przedłożona na 

kolejne sesji. Wykaszarka taka jest niezbędna, ponieważ w Powiecie jest 201 km dróg, 

mnożąc to przez 2  strony pasa drogowego co daje 402 km  do wykoszenia. Do wykonania są 

także inne zadania takie jak łatanie dziur, wymiana oznakowania. Tak jak powiedział Pan 

Radny Lotfi Mansour nie da się tego zrobić bez odpowiedniego sprzętu. Sprzętem można 

zastąpić pracę wielu ludzi i w tym kierunku należy iść. Pan Dyrektor powiedział, że jego 

telefon dzwoni codziennie i w każdej chwili można zgłaszać problemy. Podziękował również 

Radnym oraz Zarządowi Powiatu za przychylność.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wobec wyczerpania tematu i 

braku chętnych do dyskusji zamyka dyskusję. Stwierdził, że Rada Powiatu rozpatrzyła 

sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim z 

siedzibą w Odolionie za rok 2019. Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach sesji od godziny 1130 do godziny 1147. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych opuścił obrady XIII Sesji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. 
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8. PODJĘKCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA UDZIELENIE 

BONIFIKATY NA ZAKUP DZIAŁKI NUMER 14/37 MAPA 18 WRAZ Z UDZIAŁEM 

W DRODZE 14/38 MAPA 18 W CELU POLEPSZENIA ZAGOSPODAROWANIA 

NIERUCHOMOŚCI PRZYLEGŁEJ.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady o godzinie  

i rozpoczął procedowanie punktu 8 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty na zakup działki numer 14/37 mapa 18 wraz z udziałem w drodze 14/38 

mapa 18 w celu polepszenia zagospodarowania nieruchomości przyległej i poprosił Starostę 

Aleksandrowskiego o zabranie głosu w tym punkcie. 

 

Po przerwie na Sali obrad brak radnego Pana Macieja Włocha.    

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że w dniu 13 marca 

2020 roku „Wspólnota Mieszkaniowa Wyspiańskiego 7” złożyła wniosek dotyczący zakupu 

działki numer 14/37 mapa 18 w celu polepszenia zagospodarowania nieruchomości 

przyległej, to jest działki 14/3 mapa 18 stanowiącej własność Wspólnoty wraz z prośbą  

o udzielenie bonifikaty w wartości nieruchomości. Uchwałą Nr VIII/129/2019 z dnia 21 

listopada 2019 roku Rada Powiatu Aleksandrowskiego przeznaczyła działkę nr 14/37 mapa 

18 do sprzedaży. Działka przygotowana do sprzedaży z udziałem w drodze 14/38 mapa 18 

(działka zapewniająca dojazd do garaży). Zgodnie z art. 37 ust 2 pkt 6 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami nieruchomość może być zbyta w drodze bezprzetargowej, jeżeli może 

poprawić warunki zagospodarowania nieruchomości przyległej. Zgodnie ze złożonym 

wnioskiem działka przeznaczona byłaby na infrastrukturę techniczną (m.in. boks do 

gromadzenia odpadów) zapewniającą prawidłowe zagospodarowanie działki Wspólnoty. 

Zgodnie z art. 67 ust. 3 cytowanej ustawy przy sprzedaży nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej cenę nieruchomości ustala się w wysokości nie niższej niż jej wartość. Art. 

68 ustawy zezwala na udzielnie bonifikaty od ustalonej ceny na podstawie uchwały Rady 

Powiatu, która określa wysokość bonifikaty.   

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i spytał kto 

z Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. Wobec braku chętnych do dyskusji zamknął 

dyskusję i poddał pod glosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty na zakup działki numer 14/37 mapa 18 wraz z udziałem w drodze 14/38 mapa 18 

w celu polepszenia zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty na zakup 

działki numer 14/37 mapa 18 wraz z udziałem w drodze 14/38 mapa 18 w celu polepszenia 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
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Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/180/2020 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

na zakup działki numer 14/37 mapa 18 wraz z udziałem w drodze 14/38 mapa 18 w celu 

polepszenia zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

 

9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZAŁOŻENIA BRANŻOWEJ SZKOŁY II 

STOPNIA NR 1 W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM UL. GENERAŁA 

SIKORSKIEGO 2 I WŁĄCZENIA JEJ DO ZESPOŁU SZKÓL NR 2 IM. MJRA H. 

DOBRZAŃSKIEGO „HUBALA” W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM, UL. GEN. 

WŁADYSŁAWA SIKORSKIEGO 2. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 9 – podjęcie uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia  

nr 1 w Aleksandrowie Kujawskim ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i włączenia jej do 

Zespołu Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim,  

ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i poprosił Panią Starostę o zabranie głosu i przedstawienie 

projektu uchwały.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że w związku  

z koniecznością zapewnienia możliwości kontynuowania nauki absolwentom szkół 

branżowych I stopnia, z dniem 1 września 2020 roku istnieje możliwość utworzenia 

branżowej szkoły II stopnia. Na podstawie art. 88 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku – 

Prawo oświatowe – szkołę zakłada się na podstawie aktu założycielskiego i nadaje się jej 

pierwszy statut. Przedstawiony projekt uchwały stanowi o założeniu Branżowej Szkoły  

II stopnia Nr 1 w Aleksandrowie Kujawskim i jednocześnie o włączeniu niniejszej szkoły  

do Zespołu Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim. 

Biorąc powyższe pod uwagę, poprosiła o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska powiedziała,  

że Komisja pozytywnie i jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

Wobec wyczerpania tematu i braku chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia Nr 1  

w Aleksandrowie Kujawskim ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i włączenia jej do Zespołu 

Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim, ul. Gen. 

Władysława Sikorskiego 2. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia Nr 1  

w Aleksandrowie Kujawskim ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i włączenia jej do Zespołu 

Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim, ul. Gen. 

Władysława Sikorskiego 2. 
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Rada podjęła uchwałę Nr XIII/181/2020 w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia  

nr 1 w Aleksandrowie Kujawskim ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i włączenia jej do 

Zespołu Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim,  

ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 

 

 

10. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZEKAZANIA SKARGI WEDŁUG 

WŁAŚCIWOŚCI.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 10 – podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. W dniu  

29 maja 2020 roku do Przewodniczącego Rady Powiatu Aleksandrowskiego wpłynęło pismo 

radnej Pani Magdaleny Kiciak-Kucharskiej, w którym na podstawie art. 21 ustawy  

o samorządzie powiatowym, mówiącym o tym, iż radny obowiązany jest kierować się dobrem 

wspólnoty samorządowej przyjmuje zgłaszane przez mieszkańców postulaty i przedstawia je 

organom powiatu do rozpatrzenia, przekazała informację jaką otrzymała od jednego  

z mieszkańców powiatu. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał pismo do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Komisja na posiedzeniu w dniu 12 czerwca 2020 roku podjęła uchwałę 

w przedmiotowej sprawie i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu. Państwo Radni 

otrzymali tę informację wraz z materiałami sesyjnymi. Przewodniczący o wystąpienie  

i przedstawienie uchwały Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poprosił Przewodniczącą 

Komisji Panią Edytę Stefaniak-Mansour. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak – Mansour 

powiedziała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdza, iż rozpatrzenie skargi na 

pracownika Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. nie leży  

w kompetencjach Rady Powiatu w związku z czym należy przekazać ją do rozpatrzenia, 

według właściwości, Prezesowi Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Spółka  

z o.o. W związku z powyższym Komisja przygotowała projekt uchwały i prosi o jej podjęcie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

Wobec wyczerpania tematu i braku chętnych do dyskusji zamknął dyskusję oraz poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XIII/182/2020 w sprawie przekazania skargi według właściwości. 
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11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA PETYCJI PANI    

RENATY SUTOR. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 11 – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor i powiedział, 

że w dniu 1 czerwca 2020 roku do Rady Powiatu Aleksandrowskiego wpłynęła petycja pani 

Renaty Sutor.  Przewodniczący Rady Powiatu w dniu 1 czerwca 2020 roku przekazał petycję 

do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 12 czerwca 2020 roku zapoznała się z treścią 

petycji i podjęła uchwałę w której wyraziła swoje stanowisko w przedmiotowej sprawie oraz 

przygotowała projekt uchwały rady powiatu. Przewodniczący poprosił o wystąpienie  

i przedstawienie uchwały Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodniczącą Komisji Panią 

Edytę Stefaniak -Mansour.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak – Mansour 

powiedziała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji powiedziała, że w dniu 1 czerwca 2020 

roku do Rady Powiatu Aleksandrowskiego wpłynęła petycja pani Renaty Sutor, zawierająca 

postulaty o dofinansowanie pieniężne lub rzeczowe rodziców mieszkających  

i wychowujących swoje dzieci w danej Gminie / Powiecie / Województwie w zakresie 

edukacji ich dzieci w czasie pandemii koronawirusa oraz o utworzenie miejsc i pomieszczeń, 

gdzie można zostawić odzież, obuwie oraz żywność dla osób potrzebujących. 

Przewodniczący Rady Powiatu przekazał petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

celem zajęcia stanowiska oraz przygotowania projektu uchwały Rady Powiatu  

w przedmiotowej sprawie. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 12 czerwca 2020 roku 

zapoznała się z treścią petycji i podjęła uchwałę, w której wyraziła swoje stanowisko  

w przedmiotowej sprawie oraz przygotowała projekt uchwały rady powiatu. W zakresie 

postulatów zawartych w punkcie 1 petycji dotyczących dofinansowania pieniężnego lub 

rzeczowego rodziców mieszkających i wychowujących swoje dzieci w danej Gminie/ 

Powiecie / Województwie w zakresie edukacji ich dzieci w czasie pandemii koronawirusa, 

Komisja stwierdziła, że zostały one wcześniej spełnione. Powiat Aleksandrowski w kwietniu 

br., pozyskał środki, w wysokości 70 000 zł, z grantu z Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa na lata 2014 – 2020 Oś. I Powszechny dostęp do szybkiego Internetu, Działanie 1.1 

Wyeliminowanie terytorialnych różnic w możliwości dostępu do szerokopasmowego 

internetu o wysokich przepustowościach – ZDALNA SZKOŁA. Sprzęt zakupiony  

ze środków został przekazany do szkół i użyczony uczniom i nauczycielom, zgodnie  

z wytycznymi zawartymi w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej w sprawie 

szczególnych rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania jednostek 

systemu oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  

i zwalczaniem COVID-19. Odnosząc się do postulatu zawartego w punkcie 2 petycji 

dotyczącego utworzenia miejsc i pomieszczeń, gdzie można zostawić odzież, obuwie oraz 

żywność dla osób potrzebujących, Komisja stwierdziła, iż Rada Powiatu Aleksandrowskiego 

jest niewłaściwą do rozpatrzenia petycji w zakresie przedmiotowego postulatu. Zadania 

powiatu w zakresie pomocy społecznej reguluje art. 19 ustawy z dnia 2 marca 2004 roku  

o pomocy społecznej, który wskazuje katalog zadań własnych powiatu realizowanych  

w zakresie pomocy społecznej oraz art. 20 cytowanej wyżej ustawy, który obejmuje zadania  

z zakresu administracji rządowej realizowane przez powiat. Z zadań wymienionych  

w cytowanych wyżej przepisach nie wynika obowiązek tworzenia miejsc i pomieszczeń,  

w których można zostawiać odzież, obuwie lub inne artykuły dla osób potrzebujących. 

Zdaniem Komisji organem właściwymi do spełnienia postulatu są rady miast i gmin. Komisja 

stwierdziła jednak, że z uwagi na fakt, iż petycji kierowana była do Rad Gmin, Rad Powiatów 



17 

 

oraz Sejmików Województw nie ma potrzeby przesyłania jej, zgodnie z właściwością do rad 

miast i gmin z terenu Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Godzina 1200 na obrady XIII Sesji Rady Powiatu wrócił radny Pan Maciej Włoch.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. Wobec 

wyczerpania tematu i braku chętnych do dyskusji zamknął dyskusję oraz poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji pani Renaty Sutor.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor. 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XIII/183/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji pani Renaty Sutor 

 

 

12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ZARZĄDOWI POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO WOTUM ZAUFANIA.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 12 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego 

wotum zaufania i powiedział, że Zgodnie z art. 30a ust. 1 i 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 

roku o samorządzie Powiatowym zarząd powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie 

powiatu raport o stanie powiatu, który obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu 

w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady 

powiatu i budżetu obywatelskiego. W związku z powyższym Zarząd Powiatu 

Aleksandrowskiego przedstawił, w ustawowym terminie,  Radzie Powiatu 

Aleksandrowskiego Raport o stanie Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok. Zgodnie z art. 

30a ust. 4 i 9 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym nad 

przedstawionym raportem o stanie powiatu przeprowadza się debatę. Po zakończeniu debaty 

nad raportem wraz z udziałem mieszkańców, rada powiatu podejmuje uchwałę o udzieleniu 

zarządowi powiatu wotum zaufania. Przewodniczący o wystąpienie i przedstawienie Raportu 

o stanie Powiatu Aleksandrowskiego za rok 2019 poprosił Panią Starostę.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że raport o stanie 

powiatu przygotowała w formie prezentacji. Zarząd Powiatu co roku do dnia 31 maja 

przedstawia radzie powiatu raport o stanie powiatu. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Zarządu Powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii oraz uchwał rady powiatu. Prezentuje efekty pracy pracowników 

Starostwa  Powiatowego oraz jednostek organizacyjnych. Wspólny wysiłek sprawił, że dziś 

możemy pochwalić się wieloma sukcesami. W 2019 roku Rada Powiatu Aleksandrowskiego 

obradowała na 7 sesjach i podjęła 112 uchwał. Wszystkie zostały wykonane a informacje  

o ich realizacji  przedstawione na sesjach Rady Powiatu. Wyżej wymienione uchwały 

wymienione zostały w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego. 

Najważniejsza uchwała – uchwała budżetowa została podjęta w dniu 21 grudnia 2018  
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i przyjęto w niej następujące wielkości: dochody budżetu 59 315 630zł z tego bieżące  

w wysokości 57 036 479,12zł, dochody majątkowe wysokości 2 289 150,88, wydatki budżetu 

60 515 630zł z tego wydatki bieżące w wysokości 53 968 012,60zł, wydatki majątkowe 

wysokości  6 547 617,40zł. Podjęto 17 uchwał zmieniających budżet w wyniku czego, 

dochody budżetu uległy zwiększeniu o kwotę 8 975 101,86zł, wydatki w stosunku do planu 

pierwotnego uległy zwiększeniu o kwotę 12 842 382zł. Powiat działa w oparciu o dokumenty 

strategiczne wyznaczające ogólne kierunki rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego a są to: 

Strategia Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020, Strategia Rozwoju 

Obszaru Społeczno – Gospodarczego Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2014-2020 oraz 

działania Zarządu Powiatu.  W 2019 roku Zarząd Powiatu odbył 68 posiedzeń, w tym 

rozpatrzył 587 spraw, podjął 115 uchwał, wydał 11 decyzji, zawarł 192 umowy oraz  

30 porozumień. W 2019 roku Powiat Aleksandrowski realizował następujące działania: 

Edukacja Publiczna, Promocja i Ochrona Zdrowia, Pomoc Społeczna, Wsparcie Rodziny  

i Systemu Pieczy Zastępczej, Wsparcie Osób Niepełnosprawnych, Transport Zbiorowy  

i Drogi Publiczne, Kultura i Zabytki oraz Opieka nad zabytkami,  Kultura Fizyczna  

i Turystyka, Geodezja Kartografia i Kataster, Gospodarka Nieruchomościami, Administracja 

Architektoniczno - Budowlana,  Gospodarka Wodna, Ochrona Środowiska i Przyroda, 

Rolnictwo, Leśnictwo i Rybactwo Śródlądowe, Porządek Publiczny i Bezpieczeństwo 

Obywateli,  Ochrona Przeciwpożarowa i Przeciwpowodziowa, Przeciwdziałanie Bezrobociu 

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy, Ochrona Praw Konsumenta, Nieodpłatna Pomoc 

Prawna i Edukacja Prawna, Utrzymanie Powiatowych Obiektów i Urządzeń Użyteczności 

Publicznej oraz  Obiektów administracyjnych, obronność, promocja powiatu, współpraca  

i działalność na rzecz Organizacji Pozarządowych oraz Podmiotów Wymienionych w Ustawie 

o Działalności Pożytku Publicznego i Wolontariacie oraz Pozyskiwanie Funduszy Unijnych.  

Szczegóły dotyczące tych działań znajdują się w Biuletynie informacji Publicznej Starostwa 

Powiatowego. W Raporcie Powiatu te zadania są szczegółowo opisane. W budżecie na rok 

2019 zaplanowano 23 zadania inwestycyjne na łączną kwotę 12 695 755, 43 zł. Uzyskano 

dofinansowania ze źródeł zewnętrznych w wysokości 7 987 448,28zł co stanowi 63% 

wszystkich inwestycji. Najważniejsze z nich to przebudowa drogi powiatowej Ciechocinek  – 

Siutkowo wraz z przepustami I etap, odcinek o długości niemal kilometra. Łączna wartość 

inwestycji to 1 230 679,42zł inwestycja realizowana za pomocą środków z Gminy Waganiec 

oraz środków Funduszu Dróg Samorządowych. Podwójne powierzchniowe utrwalenie 

istniejącej nawierzchni drogi Nieszawa – Kawka na odcinku 700m, wartość inwestycji  

to 96 862,20zł. Inwestycja w całości pokryta została z budżetu Powiatu Aleksandrowskiego. 

W ubiegłym roku Powiat Aleksandrowski pozyskał dodatkowe środki, dzięki którym, udało 

się wykonać przebudowę aż dwóch odcinków drogi powiatowej Stara Wieś Nieszawa.  

Na przebudowę pierwszego etapu tej drogi pozyskano środki z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Łączny koszt tej przebudowy wyniósł 

4 945 172,06zł. Koszt przebudowy drugiego etapu tejże drogi wyniósł 1 980 826,77zł. 

Dofinansowanie otrzymano z Funduszu Dróg Samorządowych. To największy odcinek drogi 

jaki wykonano wspólnymi siłami w roku 2019. Przebudowa drogi powiatowej Żyrosławice – 

Przybranowo wraz z przebudową mostu 2800m etap III, łączna wartość tej inwestycji  

to 1 335 084,06zł zadanie zrealizowane wraz z  Gmina Wiejską Aleksandrów Kujawski. 

Oprócz środków pozyskiwanych na przebudowy dróg, Powiat starał się również pozyskiwać 

środki w ramach projektów miękkich, dzięki którym, udało się utworzyć salę integracji 

sensorycznej w Szkole Podstawowej Specjalnej Nr 4. Środki pozyskano z programu „Dobry 

Zawód to Przyszłość” w ramach którego wyposażono także salę informatyczną. Kolejnym 

realizowanym przez Powiat programem był program „Szkoła Zawodowa Szansą  

na Przyszłość etap II”, dzięki któremu zakupiono wyposażenie pracowni szkolnych w Zespole 

Szkól Nr 1 oraz Zespole Szkól Nr 2. W Zespole Szkól  Nr 1 została wymieniona instalacja 



19 

 

elektryczna oraz zmodernizowano kotłownię. W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie  

w Aleksandrowie Kujawskim zamontowano klimatyzację a w Powiatowym Zespole do Spraw 

Orzekania o Niepełnosprawności przystosowano pomieszczenia biurowe dla pracowników.  

W Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie zainstalowano monitoring. Udzielono ogromnego 

wsparcia finansowego w kwocie 1 600 000zł dla Szpitala Powiatowego w Aleksandrowie 

Kujawskim w celu zrealizowania ogromnych inwestycji służących bezpieczeństwu 

wszystkich mieszkańców naszego Powiatu. Poza tym zorganizowano konferencję dzieci  

z Autyzmem i Zespołem Aspergera. Utworzono mieszkanie treningowe dla osób 

opuszczających pieczę zastępczą. Podjęto działania zmierzające do budowy Placówki 

Socjalizacyjnej. Dofinansowano Warsztaty Terapii Zajęciowej. Współorganizowano Dożynki 

Wojewódzkie. Podniesione zostały wynagrodzenia pracowników obsługi szkół i rodzinom 

zastępczym. Dofinansowano zakup samochodu dla Warsztatu Terapii Zajęciowej 

„Karczemka” i Komendy Powiatowej Policji w Aleksandrowie Kujawskim na łączną kwotę 

25 000zł. Wspólnie dbano o bezpieczeństwo mieszkańców, użytkowników dróg powiatowych 

i wiele innych. Pani Starosta podziękowała Radnym Powiatu Aleksandrowskiego  

za współpracę i wsparcie. Wszystkie przytoczone inwestycje to wspólny sukces Rady 

Powiatu i Zarządu Powiatu wraz z pracownikami.  

 

Przewodniczący Komisji rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki powiedział, że Komisja 

pozytywnie, zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskie wotum zaufania.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska powiedziała, że 

Komisja pozytywnie, zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskie wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak powiedział, że Komisja pozytywnie, zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskie wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

Ceglewska powiedział, że Komisja pozytywnie, zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskie wotum zaufania.  

 

Przewodniczący komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch powiedział, że 

Komisja pozytywnie, zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskie wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził debatę.  

Poinformował, że na podstawie art. 30a ust 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym Przewodniczący Rady Powiatu zarządza debatę nad Raportem 

o stanie Powiatu Aleksandrowskiego za rok 2019. Przewodniczący poinformował również, że 

nikt z mieszkańców nie zgłosił się do debaty nad raportem i spytał, kto z Radnych chciałby 

zabrać głos w tym punkcie. 

 

Pani Radna Renata Golec podziękowała pracownikom Starostwa oraz pracownikom 

poszczególnych jednostek organizacyjnych podległych Starostwu za ciężką pracę w roku 

2019. Pani Lidia Zwierzchowska obejmując stanowisko Starosty Aleksandrowskiego  

z pewnością miła jakieś swoje koncepcje rozwoju Powiatu i w związku z faktem, że minął 

pełen rok jej pracy to sesja ta jest dla niej wyjątkowym czasem i pierwszą w której może 
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pochwalić się swoimi osiągnięciami. Pani Radna spytała, które z opisanych w raporcie 

inicjatyw oraz formy realizacji zadań ustawowych są autorstwa Pani Starosty, które z nich 

przyniosły najlepsze efekty i będą kontynuowane w latach następnych a które wymagają 

udoskonalenia ponieważ pojawiły się trudności w ich realizacji. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska podziękowała za zadane pytanie  

i powiedziała, że budżet realizowany w 2019 roku przygotowany został przez radę Powiatu 

poprzedniej kadencji i wszyscy mają tego świadomość. Do tego dobrze skonstruowanego 

budżetu w roku 2019 dołożonych zostało wiele inwestycji na które, pozyskano ogromne 

środki z Funduszu Dróg Samorządowych. Podobnie jak Radnym tak Pani Staroście zależy na 

rozwoju dróg i wsparciu Szpitala Powiatowego w Aleksandrowie Kujawskim. Powiat bardzo 

dużymi środkami wspiera Szpital bo zależy mu na utrzymaniu go na coraz wyższym 

poziomie. Pani Starosta zadeklarowała dbanie o dobro Powiatu Aleksandrowskiego, o dobro 

szkół powiatowych, o poziom edukacji w szkołach, o rozwój Szpitala Powiatowego, rozwój 

dróg oraz bezpieczeństwo mieszkańców, ponieważ jej zdaniem są to najważniejsze aspekty.  

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że nie takiej odpowiedzi oczekiwała i chciała  

by Pani Starosta powiedziała jakie konkretnie działania były tylko i wyłącznie jej zasługą, co 

było jej indywidualnym sukcesem oraz co wniosła do Powiatu obejmując stanowisko Starosty 

Aleksandrowskiego.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że nie do końca 

rozumie o co chodzi. Jego zdaniem Pani Starosta wyraziła się jasno mówić, że Rada Powiatu 

wraz z Zarządem Powiatu pracowała na budżecie przygotowanym przez poprzednią Kadencję 

Powiatu. Przewodniczący chyli czoła przed Radnymi oraz Zarządem Powiatu, ponieważ 

pomimo zmiany układu sił politycznych w Radzie Powiatu przyjęto projekt budżetu 

poprzedniego Zarządu Powiatu. Należą się gratulacje dla Pani Starosty, która na siłę nie 

próbowała forsować tego budżetu tylko dlatego, ze zmienił się Zarząd i układ sił 

politycznych. Pracowano na tym co wypracował poprzedni Zarząd. Należy jednak 

przypomnieć, że na drogę Stara Wieś - Nieszawa nie uzyskano by dofinansowania, ponieważ 

poprzedni Zarząd nie złożył podpisu pod wnioskiem a Pani Staroście się udało.  

 

Radny Pan Lotfi – Mansour powiedział, że na niektóre pytania nie wypada samemu 

odpowiadać. Pani Starosta jest otwarta i w każdej chwili jest w stanie każdego przyjąć. Jak 

zauważył Pan Radny, priorytetem Pani Starosty jest rozwój Powiatu na wszystkich jego 

szczeblach. Pani Starosta jest dyspozycyjna dla każdego radnego bez wyjątku. Jest niezależna 

od opcji politycznych i zmierza do rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że dziwi go zadawanie pytań natury 

osobistej. Pani Starosta jest osobą odpowiedzialną, skromną i nie chce przypisywać tylko 

sobie osiągnięć całego zespołu. Przystępując do tej odpowiedzialnej pracy z pewnością miała 

świadomość jaki ma potencjał i możliwości. Wykorzystała wszystkie swoje atuty, które  

w połączeniu z sugestiami Radnych przyniosły sukces. Pana Radnego cieszy dobra 

współpraca na linii Radni – Starosta  i liczy, że nadal będzie się tak dobrze układała. Pan 

Grzegórski pogratulował Pani Staroście i życzył kolejnych sukcesów.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim powiedział, że koleżance Golec chodziło o coś zupełnie innego, 

jednak cieszy go duch polityczny i umiejętność politycznego wybrnięcia z sytuacji. Fakt,  

że Radni tak bronią Pani Starosty pozytywnie świadczy zarówno o niej jak i obecnej Radzie 

Powiatu.  Pan Radny chciałby poświęcić chwilę na sprawozdanie RIO, do którego nie można 
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mieć zastrzeżenia. Jedyną rzeczą do jakiej ma uwagi to brak dynamiki obecnego Zarządu 

Powiatu, który dopiero po roku czasu przedstawił podejmowane działania. Radni otrzymują te 

informacje przed sesją lecz są to tylko suche informacje. Pan Radny powiedział,  że brakuje 

mu dyskusji miedzy sesjami. Pani Starosta bardzo mało mówi o swoich sukcesach i swojej 

pracy. Poprosił by nikt nie miał za złe, że padają takie waśnie pytania a dotyczą one głownie 

2020 roku. Na komisjach Pani Starosta tłumaczyła, że dwa razy w tygodniu spotyka się 

telekonferencjach z Wojewodą Kujawsko -Pomorskim. Do dnia dzisiejszego Pan Radny nie 

wie jakich tematów dotyczyły te rozmowy. Wojewoda Kujawsko - Pomorski to bardzo ważna 

postać a Radni nie znają tematu tych rozmów. Pan Radny chciałby by praca Radnych nie 

polegała tylko na przyklepywaniu decyzji i oczekuje większego dialogu nad podejmowanymi 

projektami czy decyzjami.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że zdaje sobie sprawę że Pani Radna Renata 

Golec miała dobre intencje ale zabrzmiały one jak przesłuchanie prokuratorskie. Zarząd 

Powiatu ma swój zakres obowiązków i pewną swobodę działania i z pewnością gdyby zaszła 

sytuacja w której musiałby się wesprzeć opinią i wiedzą Radnych to by to zrobił. 

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że oczywiste jest że każdy na każdym stanowisku 

pracy przejawia jakąś inicjatywę i jest okazja by się teraz tym pochwalić i nie rozumie 

dlaczego Pani Starosta nic nie odpowiedziała na zadane pytanie. Docenia fakt, że Pan Lotfi 

Mansour i Pan Konstanty Grzegórski wzięli w obronę Panią Starostę, jednak uważa, że nie 

potrzebuje ona takiego wsparcia ze strony innych osób. Z pewnością Pani Starosta może 

powiedzieć słówko na temat swoich osiągnięć a Pani Radna tylko otworzyła jej do tego 

furtkę. Pani Radna powiedział, że nigdy nie spodziewałby się że jej pytanie zostanie tak 

odebrane i stanie się takim problemem. W związku z tym, rezygnuje z uzyskania na nie 

odpowiedzi a w przyszłości postara się zadawać łatwiejsze.  

 

Radna Pani Agata Ceglewska powiedziała, że zdziwiło ją pytanie zadane przez Radną Panią 

Renatę Golec. Pani Agata Ceglewska jest Radną Powiatu Aleksandrowskiego już druga 

kadencję i nie przypomina sobie by kiedykolwiek stawiano takie pytania podczas udzielania 

wotum zaufania Zarządowi Powiatu. Pani Starosta na pewno włożyła dużo swojej pracy  

w realizację wszystkich przedsięwzięć wypracowanych przez Radę Powiatu. Natomiast nie 

zgodziła się z Panem Radnym Jerzym Draheimem, który zarzucił brak konsultacji oraz 

dokładnej wiedzy dotyczącej prac Zarządu Powiatu oraz prac Pani Starosty, ponieważ  

na posiedzeniach Komisji, Radni otrzymują informacje dotyczące pracy Zarządu Powiatu  

i są one właśnie po to by móc przedyskutować wszystkie projekty uchwał. Pani Starosta 

informuje również o wszelkich spotkaniach z Wojewodą i innymi władzami. Radni mają 

możliwość przedyskutowania wszelkich kwestii i wspomniała, że przykładem tego jest 

zdjęcie z porządku obrad XIII Sesji Rady Powiatu punktu dotyczącego wydzierżawienia 

nieruchomości gruntowej położonej w Aleksandrowie Kujawskim przy ulicy Kościelnej.  

Komisj długo analizowały kwestie dotyczące wydzierżawienia tej nieruchomości.  

W związku z tym nie można zarzucić Pani Staroście ukrywania pewnych informacji. Pani 

Starosta wprowadza nowe rozwiązania, wiele z nich jest nowatorskich i z pewnością 

poinformuje o wszystkim w odpowiednim czasie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Ewelina Lewandowska powiedziała, że trzeba 

przyznać, że zarówno Pani Starosta wraz z Zarządem Powiatu oraz Radni wykonali bardzo 

dobrą prace  roku 2019. Wiele z przeprowadzonych inwestycji dzieje się w Okręgu 

wyborczym Pani Radnej co bardzo ją cieszy i jest za to bardzo wdzięczna. 
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Radny Pan Jerzy Draheim powiedział, że jeśli dobrze rozumie to jesteśmy w punkcie 

dyskusja/debata i radni mają prawo mówić co myślą dlatego tak właśnie postąpił Pan Radny 

oraz Pani Radna Renata Golec. Nigdy przez myśl nie przeszło Panu Radnemu, że Pani 

Starosta może ukrywać pewne informacje. Pan Radny na myśli  miał fakt, że Pani Starosta nie 

zawsze chwali się tymi informacjami. Pan Radny jest członkiem dwóch Komisji i każdy może 

sprawdzić w protokołach że Pan Radny należy do osób zadających pytania na które zawsze 

otrzymuje  odpowiedzi od Pani Starosty. Pan Radny prosi o możliwość dyskusji nad 

sprawami, które w pierwszej kolejności są podejmowane a dopiero potem Radni są o nich 

informowani nie zawsze dyskutując nad tym. Pani Starosta nie miała wcześniej do czynienia  

z samorządem i cały czas się uczy z bardzo dobrym efektem. Minęły czasy w których 

„wszyscy byli ZA”. Teraz mamy możliwość dyskutowania i wyrażenia swojej opinii nikomu 

nie ubliżając. Na dzisiejszej Sesji nie padło ani jedno zdanie, które mogłoby kogokolwiek 

urazić. Decydując się na wejście do Rady Powiatu wszyscy decydują się na krytykę, 

ponieważ życie to nie tylko głaskanie po głowie lecz również mówienie prawdy i mówienie 

jej tu na tej sali a nie gdzieś na boku. 

 

Radna Pani Agata Ceglewska powiedziała, że bardzo szanuje i bardzo lubi Radnego Jerzego 

Draheima ale nie może się zgodzić ze stwierdzeniem, że Radni nie podejmują żadnych 

decyzji i mają tylko głosować ZA. Stwierdziła, że każdy radny ma możliwość zadawania 

pytań i dyskutowania. Radni na Komisjach dyskutują i opiniują uchwały, które podejmowane 

są dopiero na Sesji Rady Powiatu.  

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że doszło do dziwnego zjawiska na obecnej sesji, 

ponieważ radni mają prawo do dyskusji jak również mają prawo oczekiwać odpowiedzi  

ze strony Pani Starosty. Jak dotąd nie padło żadne pytanie zadane w złej wierze. Pani Radna 

spytała czy Pani Starosta jest obecna na sali i poprosiła by podjęła dyskusję i przejęła ster 

odpowiadając na zadawane pytania, ponieważ doszło do paradoksalnej sytuacji w której Pani 

Starosta nic nie odpowiada a Radni w obronie Starosty mówią każdy co uważa za stosowne. 

Poprosiła by Rada Powiatu przestała się ośmieszać przed widzami i mieszkańcami. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przypomniał, że Rada 

obraduje nad punktem „debata nad raportem o stanie powiatu” a nie o wizjach kogoś  

na przyszłość i poprosił o powrót do przedmiotowej debaty. 

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że nie tego dotyczyło jej pytanie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że nic takiego nie 

sugeruje. Zgodnie z ustawą Przewodniczący nie może wprowadzić ograniczeń czasowych 

wypowiedzi Radnych i mogą debatować do woli ale poprosił o skupienie się nad meritum  

debaty.  

 

Radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska stwierdziła, że jak powiedział Pan 

Przewodniczący, Radni debatują nad Raportem o Stanie Powiatu za rok 2019 czyli nad 

udzieleniem Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego, na którego czele stoi Pani Lidia 

Zwierzchowska, wotum zaufania. Wracając do meritum Pani Radna podziękowała  

za realizację budżetu i za inwestycje rozpoczęte w poprzedniej kadencji. Pani Radna 

podziękowała wszystkim jednostkom organizacyjnym za ich ciężką pracę i realizacje zadań 

począwszy od Starostwa Powiatowego po Urząd Pracy, Zarząd Dróg Powiatowych, Palcówkę 

Socjalizacyjna, PCPR, Oświatowe jednostki, Liceum Ogólnokształcące w Ciechocinku, 

Zespół Szkół Nr 1, Zespół Szkól nr 2, Dom Pomocy Społecznej w Zakrzewie, ZOL  
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w Raciążku oraz Powiatowy szpital w Aleksandrowie Kujawskim. Z Raportu wynika jak 

dużo pracy włożyli w niego wszyscy pracownicy, są pewne niuanse i rzeczy problematyczne 

np. kwestia dotycząca funkcjonowania Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim, 

ponieważ w roku ubiegłym Powiat przekazał kwotę w wysokości 1 700 000zł na rzecz 

Szpitala. Sytuacja jest bardzo trudna jednak Pani radna liczy, że w programie naprawczym 

wszystko zostanie uwzględnione i nie będzie kolejnych powodów do zmartwień. Pani Radna 

wypowiedziała się w imieniu członków Klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego i przyznała, 

że nie mają zastrzeżeń do Raportu o Stanie Powiatu.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski napisał wiersz, który zacytował Radnym.  

 

Radna Pani Renata Golec zgodziła się z wypowiedzią  Pani Magdaleny Kiciak -Kucharskiej 

dotyczącą Raportu o Stanie Powiatu i dodała, że oczekuje od Pani Starosta, że za rok będzie 

mogła coś powiedzieć w zakresie jej własnych pomysłów czy inicjatyw. Pani Radna jest 

przekonana, że takowe były i tym razem, po czym dodała, że Pani Starosta z pewnością nie 

potrzebuje aż tylu „body gardów”.  

 

Radna Pani Małgorzata Wdowczyk powiedziała, że to co powiedziała pani Radna Golec 

jest puentą tej debaty. Za rok Pani Starosta będzie mogła więcej powiedzieć na temat swoich 

własnych osiągnięć a odpowiedź na zadane pytanie padła. Przypomniała że Zarząd Powiatu 

pracował na budżecie przygotowanym przez poprzedników a Radni przyjęli go bez 

zastrzeżeń. Zarząd Powiatu jest zespołem a Pani Starosta jest osobą skromną i wypowiadając 

się na temat osiągnięć mówi o sukcesie wszystkich osób a nie jej samej.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour powiedział, że Zarządowi Powiatu należy się pozytywna opinia 

Radnych w zakresie udzielenia wotum zaufania, ponieważ trzeba wziąć pod uwagę 

poświęcenie i jego ciężką pracę w 2019 roku.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że debata polega na tym  

że faktycznie zadaje się pytania a na nie uzyskuje odpowiedź. Podczas tej debaty padło jedno 

pytanie z ust Pani Renaty Golec i padła jedna odpowiedź w wykonaniu Pani Starosty. 

Pozostali Radni brali udział w debacie nie zadając pytań Staroście, w związku z tym Starosta 

nie miał pola do odpowiedzi. Wszyscy, zapewne znają kompetencje Starosty, Zarządu 

Powiatu i Rady Powiatu. Starosta jest Przewodniczącym Zarządu Powiatu, który 

przygotowuje projekty uchwał. Radni podejmują uchwały a następnie Starosta  

je wykonuje. Wszystkie uchwały, które stają na Sesji Rady Powiatu przygotowywane  

są w myśl i pod nadzorem Zarządu Powiatu. Starosta podziękowała Zarządowi Powiatu za ich 

ciężką pracę w 2019 roku. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wobec wyczerpania tematu  

i braku chętnych do dalszej dyskusji zamknął debatę. Przewodniczący poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego wotum 

zaufania.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie podjęła uchwałę i udzieliła Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego wotum 

zaufania. Przewodniczący podziękował Pani Staroście, Radnym, Zarządowi Powiatu  

za ciężką pracę w roku 2019 a na ręce Pani Starosty złożył podziękowania i gratulacje dla 

Szefów jednostek  organizacyjnych, pracowników tych jednostek oraz wszystkich instytucji 

współpracujących z Powiatem. Następnie Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

 

Rada podjęła uchwałę Nr XIII/184/2020 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskiego wotum zaufania. 

 

Przerwa w obradach rady od godziny 1255 do godziny 1305. 

 

 

13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA SPRAWOZDANIA 

FINANSOWEGO WRAZ ZE SPRAWOZDANIEM Z WYKONANIA BUDŻETU 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO ZA 2019 ROK. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił rozpoczął 

procedowania punktu 13 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 

2019 rok. zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach publicznych Rada Powiatu 

Aleksandrowskiego, jako organ stanowiący, zobligowana została do rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Aleksandrowskiego za rok 2019. Na uchwałę Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego składają się dwie uchwały Zarządu Powiatu, mianowicie Uchwała 

Nr 149/2020 z dnia 30 marca br. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Aleksandrowskiego za rok 2019, którą otrzymaliście Państwo pismem  

nr BR.0004.9.2020 z dnia 30 marca oraz Uchwała Nr 152/2020 z dnia 23 kwietnia w sprawie 

przyjęcia sprawozdania finansowego za rok 2019, którą otrzymaliście Państwo pismem  

nr BR.0004.12.2020 z dnia 27 kwietnia. Wraz z materiałami sesyjnymi otrzymaliście Państwo 

również uchwałę Nr 5/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia  

8 kwietnia 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz  

z informacją o stanie mienia powiatu. Przewodniczący poprosił Panią Starostę o wystąpienie  

i omówienie projektu uchwały oraz przedstawienie uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska powiedziała, że wraz z materiałami 

sesyjnymi Państwo Radni otrzymali uchwałę Nr 5/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 8 kwietnia 2020 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia powiatu. Jak 

wynika z przedmiotowej uchwały Regionalna Izba Obrachunkowa postanowiła, zaopiniować 

pozytywnie przedłożone przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdanie  

z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu.  

Z uzasadnienia wynika również, iż w ocenie Składu Orzekającego przedłożone przez Zarząd 

Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok spełnia 

wymogi określone w art. 267 i art. 269 ustawy o finansach publicznych. Budżet Powiatu  

na rok 2019 był budżetem bardzo dynamicznym. Po stronie dochodowej podjęto 17 uchwał 
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zmieniających w ciągu roku. W wyniku tych zmian dochody uległy zwiększeniu o kwotę  

8 975 101,86 zł. Strona wydatkowa również 17 sto krotnie uległa zmianie w wyniku czego 

wydatki wzrosły o kwotę 12 842.382zł. Dzięki pozyskaniu dodatkowych środków udało się 

zmniejszyć planowany deficyt, który szacowany był na 5 067 281zł do kwoty 215 267,74zł. 

W budżecie tym finansowane były 23 zadania inwestycyjne na kwotę niemal 13 mln zł.  

Do tych zadań Powiat otrzymał dofinansowania ze źródeł zewnętrznych w wysokości prawie 

8 mln zł. Szczegółowy wykaz realizowanych inwestycji znajduje się w załączniku 

inwestycyjnym, załączonym do przedłożonego sprawozdania i skupia się tylko na tych 

najważniejszych inwestycjach.  Są to głównie inwestycje drogowe. Wszystkie inwestycje 

wykazane zostały w punkcie 12 dotyczącym udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 

Pani Starosta powiedziała, ze budżet zaplanowany na rok 2019 był trudny z uwagi na ilość  

inwestycji i zaplanowanych wydatków jednak udało się go zrealizować i został wykonany 

prawidłowo. Realizacja budżetu uzyskała pozytywną opinie RIO we Włocławku. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował,  

że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

Ceglewska poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i wobec 

braku chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada  

podjęła uchwałę jednogłośnie. 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XIII/185/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok 
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14. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ABSOLUTORIUM  

Z TYTUŁU WYKONANIA BUDŻETU ZA 2019 ROK.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 14 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2019 rok i powiedział, że wypełniając art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych Rada Powiatu Aleksandrowskiego po zapoznaniu się  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok wraz  

z informacją o stanie mienia, sprawozdaniem finansowym za rok 2019, opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, stanowiskiem Komisji 

Rewizyjnej udziela Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego za rok 2019. Przewodniczący poprosił o wystąpienie  

i przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Przewodniczącego Pana Andrzeja Łozickiego. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna Rady Powiatu Aleksandrowskiego na posiedzeniu w dniu 7 maja 2020 roku 

podjęła Uchwałę Nr 2/2020 w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskiego za rok 2019. Komisja w składzie Andrzej Łozicki – Przewodniczący 

Komisji, Edyta Stefaniak-Mansour – Członek Komisji, Agata Ceglewska – Członek Komisji  

i Konstanty Grzegórski – Członek Komisji, pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 

Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok i wnosi do Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi 

Powiatu Aleksandrowskiego absolutorium za 2019 rok. Po rozpatrzeniu sprawozdania 

Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok, wraz  

z informacją o stanie mienia oraz sprawozdania finansowego za rok 2019, na które składa się 

bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego sporządzony na dzień  

31 grudnia 2019 roku, łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów powiatowych 

jednostek budżetowych sporządzony na dzień 31 grudnia 2019 roku, łączny rachunek zysków 

i strat obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat powiatowych jednostek 

budżetowych sporządzony na dzień 31 grudnia 2019 roku, łączne zestawienie zmian  

w funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszu powiatowych 

jednostek budżetowych sporządzone na dzień 31 grudnia 2019 roku oraz wysłuchaniu 

wyjaśnień Skarbnika Powiatu Aleksandrowskiego i zapoznaniu się z uchwałą nr 5/S/2020 

Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia  

8 kwietnia 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz  

z informacją o stanie mienia powiatu, Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie 

budżetu i wnioskuje o udzielenie Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego absolutorium za rok 

2019. Uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskiego za 2019 rok przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem 

głosów za udzieleniem absolutorium -  4 głosy, przeciwko udzieleniu absolutorium -   

0 głosów, wstrzymujących się -  0 głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poinformował, że wraz  

z materiałami sesyjnymi Radni otrzymali Uchwałę Nr 2/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 10 

RIO w Bydgoszczy z dnia 19 maja 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu z wykonania budżetu powiatu za 2019 rok w celu zapoznania się z jej treścią. 

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskiego z wykonania budżetu powiatu za 2019 rok. Skład Orzekający wyraża 

opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego o udzielenie 
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absolutorium Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego z wykonania budżetu powiatu za 2019 

rok spełnia wymogi wynikające z art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych. Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt z radnych nie zgłosił się 

do dyskusji. Wobec wyczerpania tematu  i braku chętnych do dyskusji zamknął dyskusję  

i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie w sprawie udzielenia absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/186/2020 w sprawie udzielenia absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski podziękował Zarządowi 

Powiatu Aleksandrowskiego wraz z Panią Starostą na czele, Wysokiej Radzie oraz złożył 

gratulacje kierownikom wraz z pracownikami jednostek organizacyjnych a także wszystkim 

instytucjom współpracującym ze Starostwem za bardzo ciężką pracę w roku 2019.   

 

 

15.  OŚWIADCZENIA I INFORMACJE. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że zgodnie z § 47 

pkt 8 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji przedstawia na sesji rady powiatu sprawozdanie z posiedzeń Komisji.  

W związku z powyższym poprosił o zabranie głosu Panią Edytę Stefaniak-Mansour – 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

powiedziała, że Komisja między XII a XIII sesją Rady Powiatu odbyła jedno posiedzenie  

w dniu 12 czerwca 2020 roku. Na posiedzeniu tym Komisja zajmowała się petycją Pani R.S. 

oraz skargą przekazaną przez Panią Magdalenę Kiciak-Kucharską. W związku z powyższym 

Komisja przygotowała 2 projekty uchwał, które był procedowane podczas obecnej sesji.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał kto z Państwa radnych 

chciałby zabrać głos w procedowanym punkcie i złożyć oświadczenie czy też informację.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodniczący przeszedł do procedowania 

punktu 16.  

 

 

16.  ZAMKNIĘCIE OBRAD XII SESJI RADY POWIATU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski podziękował radnym oraz 

gościom za udział w obradach po czym zamknął obrady XIII sesji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

 

Zamknięcie obrad XIII sesji nastąpiło o godzinie 1328. 
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ZAŁĄCZNIKI: 

1. Zawiadomienie o zwołaniu XIII sesji Rady Powiatu z dnia 18 czerwca 2020 roku. 

2. Potwierdzenie odbioru zawiadomienia, porządku obrad i projektów uchwał na XIII sesję.  

3. Wniosek Zarządu Powiatu z dnia 15 czerwca 2020 roku o wprowadzenie uchwał do 

porządku obrad XIII sesji. 

4. Wniosek Zarządu Powiatu z dnia 16 czerwca 2020 roku o wprowadzenie uchwał do 

porządku obrad XIII sesji. 

5. Pismo Starosty Aleksandrowskiego w sprawie przekazania sprawozdania z działalności 

Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego w okresie między XII a XIII sesją Rady Powiatu. 

6. Sprawozdanie Starosty Aleksandrowskiego z działalności Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego za okres między XII a XIII sesją.  

7. Uzupełnienie z dnia 23 czerwca 2020 roku do sprawozdania Starosty z prac Zarządu 

Powiatu Aleksandrowskiego z okres między XII a XIII sesją Rady Powiatu. 

8. Email z dnia 18 czerwca 2020 roku w sprawie przekazania Zawiadomienia o zwołaniu  

XI sesji Rady Powiatu skierowany do Radych Powiatu Aleksandrowskiego. 

9. Email z dnia 18 czerwca 2020 roku w sprawie zamieszczenia w siedzibie urzędu 

miasta/gminy na terenie Powiatu Aleksandrowskiego Zawiadomienia Przewodniczącego 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania XI sesji Rady Powiatu. 

10. Email z dnia 18 czerwca 2020 roku w sprawie zwołania XI sesji Rady Powiatu 

skierowany do kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, służb, inspekcji i straży. 

11. Zaproszenie dla Prezesa Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Sp. z o.o. 

12. Zaproszenie dla Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim.  

13. Lista obecności radnych na XIII sesji Rady Powiatu. 

14. Lista obecności zaproszonych gości na XIII sesji Rady Powiatu. 

15. Porządek obrad XIII sesji Rady Powiatu. 

16. Informacja z działalności Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Spółka  

z o.o. za rok 2019. 

17. Sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim  

z siedzibą w Odolionie za rok 2019 

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej położonej w Aleksandrowie Kujawskim przy ulicy Kościelnej oznaczonej  

w ewidencji nr 14/31 mapa 18 o powierzchni 1,0134 ha, stanowiącej własność Powiatu 

Aleksandrowskiego na okres 10 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty na zakup działki 

numer 14/37 mapa 18 wraz z udziałem w drodze 14/38 mapa 18 w celu polepszenia 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

20. Uchwała Nr XIII/180/2020 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty na zakup 

działki numer 14/37 mapa 18 wraz z udziałem w drodze 14/38 mapa 18 w celu 

polepszenia zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

21. Projekt uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia nr 1  

w Aleksandrowie Kujawskim ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i włączenia jej do 

Zespołu Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim, 

ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2. 

22. Uchwała Nr XIII/181/2020 w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia nr 1  

w Aleksandrowie Kujawskim ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2 i włączenia jej do 

Zespołu Szkół Nr 2 im. mjra H. Dobrzańskiego „Hubala” w Aleksandrowie Kujawskim, 

ul. Gen. Władysława Sikorskiego 2. 

23. Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

24. Uchwała Nr XIII/182/2020 w sprawie przekazania skargi według właściwości.  
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25. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor. 

26. Uchwała Nr XIII/183/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor. 

27. Raport o stanie Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok. 

28. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego wotum 

zaufania. 

29. Uchwała Nr XIII/184/2020 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego 

wotum zaufania. 

30. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok. 

31. Uchwała Nr XIII/185/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2019 rok. 

32. Uchwała Nr 5/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 8 kwietnia 2020 roku. 

33. Uchwała Nr 149/2020 Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 30 marca 2020 roku  

w sprawie przyjęcia sprawozdana z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 

rok 2019. 

34. Uchwała Nr 152/2020 Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 23 kwietnia 2020 

roku w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego za rok 2019. 

35. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2019 rok. 

36. Uchwała Nr XIII/186/2020 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok. 

37. Uchwała Nr 2/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 19 maja 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego z wykonania budżetu powiatu za 2019 rok. 

38. Uchwała Nr 2/2020 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 7 maja 

2020 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Aleksandrowskiego za rok 2019. 

 

 

 

 

Protokolant: 

Joanna Kleparska   ........................................... 

 

Protokół XIII sesji sporządzająca podpisała dnia 09 lipca 2020 roku. 

 

 

 

 

ZATWIERDZAM 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Arkadiusz Świątkowski 


